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Město Ždírec nad Doubravou 

 

 
 

          Zápis z 11. zasedání Zastupitelstva města Ždírec nad Doubravou 

   konaného dne 13. června 2024 v zasedací síni městského úřadu 
 

 

Přítomni: 14  členů zastupitelstva dle listiny přítomných 

   6   hostů - občané města 
 

 

Zápis o hlasování: x pro – x proti – x zdržel se hlasování 

1) Zahájení zasedání – určení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

Zasedání zahájil v 18:00 hod. starosta města Ing. Bohumír Nikl a celému zasedání předsedal. V krátkém 

úvodu starosta všechny přítomné přivítal a konstatoval, že zasedání zastupitelstva bylo svoláno v souladu se 

zákonem o obcích a jednacím řádem zastupitelstva města. Při zahájení bylo přítomno 14 zastupitelů, 

zastupitelstvo je usnášeníschopné. Ze zasedání se omluvil pan Jan Martinec. 

Starosta navrhl zapisovatelem zasedání místostarostu Ing. Františka Němce, návrhovou komisi ve složení: 

Zdeňka Lédlová, Mgr. Marie Pavlíčková, Ing. Jiří Pavlíček.  

Dále navrhl ověřovatele zápisu: Václav Pátek, Ing. Robert Málek. 

K navržené návrhové komisi ani k návrhu ověřovatelů nebyly vzneseny žádné připomínky, starosta proto 

vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 1/11/24. 

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0 

2) Uzavření zápisu z 10. zasedání zastupitelstva města 

Starosta informoval, že neobdržel připomínky k zápisu z 10. zasedání a dotázal se, zda má někdo z členů 

zastupitelstva připomínky k zápisu z 10. zasedání zastupitelstva. Pan Zvolánek požádal o doplnění informace 

v části Diskuse, kde požadoval zefektivnění školení hasičů z JPO, která připravuje HZS. Informace bude do 

zápisu doplněna. 

K zápisu nebyly další připomínky, proto nechal starosta hlasovat o usnesení, kterým je uzavřen zápis 

z 10. zasedání zastupitelstva města – usnesení číslo 2/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0   

3) Návrh programu zasedání 

Starosta předložil návrh programu zasedání schválený radou města na 37. schůzi dne 5. 6. 2024, který byl 

dopředu všem zastupitelům odeslán s podkladovými materiály. Starosta se dotázal, zda má někdo návrhy na 

doplnění programu. 

Protože nebyly podány žádné návrhy na doplnění či změnu programu, starosta vyzval přítomné k hlasování 

o návrhu programu zasedání  - usnesení číslo 3/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0  

4) Zpráva o činnosti rady města v období od 11. 4. 2024 do 13. 6. 2024 

Místostarosta seznámil přítomné s činností rady města v období od 10. zasedání do 11. zasedání 

zastupitelstva města. Rada města se v uvedeném období sešla na čtyřech schůzích, ze kterých jsou všem 

zastupitelům zasílány zápisy. Zápisy jsou také zveřejňovány na webových stránkách města.  

Starosta doplnil informaci o aktuální situaci na stavebním úřadu. Dodávka výpočetní techniky nebude 

realizována do začátku července. Stavební úřad by měl od července fungovat dle nového zákona, ale 

informací je omezené množství.  
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Ke zprávě o činnosti rady města nebyly dotazy, proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo  4/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0  

5) Informace o stavu účtů a plnění rozpočtu města k 31. 5. 2024 a k 13. 6. 2024 

Starosta předal slovo panu Liboru Málkovi, který seznámil přítomné se stavem účtů města k 31. 5. 2024 a 

celkovým stavem účtů k 13. 6. 2024. Představil průběh příjmu od začátku roku 2024. Dnes je na účtech 

dohromady 15 799 598 Kč. Úroky na spořicím účtu byly 144 tis. Kč při úrokové sazbě 3,45%. Zbývá doplatit 

úvěr ve výši 7 500 tis. Kč. Splátky úvěru probíhají vždy na začátku kvartálu ve výši 1 250 tis. Kč.  

Pan Málek seznámil přítomné se změnami v rozpočtu od začátku roku přes rozpočtová opatření. 

V nedaňových příjmech to byly příjmy za prodej knih, pojistná plnění, úroky, příspěvek od Nadace ČEZ na 

výsadbu stromů, vratky záloh za energie, úhrada dotace od města Chotěboř v souvislosti s provozem 

úsekového měření v Údavech. Daňové příjmy jsou dorovnány na plánovanou úroveň až díky dani 

z nemovitosti při červnové platbě. Rovněž ve výdajích přibyly nové položky. 

Daňové příjmy za prvních 5 měsíců byly nepatrně nižší proti roku 2023, v červnu jsou však dorovnány díky 

navýšené dani z nemovitostí. Celkově tedy jsou daňové příjmy stabilní a odpovídají plánu rozpočtových 

příjmů. 

K bodu programu nebyly další dotazy a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 5/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0  

6) Rozpočtové opatření č. 6/2024 

Starosta předal slovo panu Liboru Málkovi, který seznámil zastupitele s položkami rozpočtového opatření 

č. 6/2024.  Rozpočtové opatření zahrnuje nové příjmy i nové výdaje a zapojuje do rozpočtu zůstatek na konci 

roku 2023. Na straně příjmů je to obdržená dotace z programu Akceschopnost JPO, dotace na volby do 

Evropského parlamentu, rezerva rozpočtu.  

Položky rozpočtového opatření zahrnují také nové výdaje, zejména je tam přeskupení některých položek dle 

aktuálních priorit. Realizovat nejdříve budeme akce, kde je slíbená dotace (přechod Benátky a Ždírec nad 

Doubravou u cyklostezky na Kohoutov, podzemní kontejnery). Starosta doplnil informaci o cestě na 

Benátkách, kterou plánujeme opravovat společně s Lesním družstvem obcí Přibyslav. Doplněna je položka 

na přípravu projektu při rekonstrukci budovy kina.  

Pan Zvolánek požádal o doplnění prezentace na sdílený disk pro zastupitele společně se zápisem ze zasedání 

zastupitelstva města. 

K bodu jednání nebyly vzneseny připomínky, proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 6/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0  

7) Zpráva o poskytnutých příspěvcích organizacím a spolkům v roce 2023 

Starosta seznámil přítomné se zprávou o výši celkových poskytnutých příspěvků organizacím, spolkům a 

firmám v roce 2023. Celkově byly poskytnuty příspěvky ve výši 2 956 534,92 Kč. Dotace byly řádně 

vyúčtovány, případné nevyčerpané částky byly vráceny na účet města. Starosta seznámil také s výší 

členských příspěvků organizacím, v nichž má město členství. 

Pan Robert Málek připomněl možnost realizace prodejny v našem objektu (muzeum), kterou můžeme využít 

při jednání s firmou COOP. Pan Zvolánek připomněl požadavek na prodej dalších služeb v prodejně 

v Horním Studenci, které COOP dosud zakazoval a které by byly přínosem pro občany i pro zisky prodejny. 

K bodu jednání nebyly vzneseny další připomínky, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 7/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0  

8) Roční závěrka hospodaření – účetní závěrka roku 2023 

Starosta předal slovo panu Liboru Málkovi, který seznámil zastupitele s hlavními podklady předloženými 

k účetní závěrce a závěrečnému účtu města za rok 2023. Celkové příjmy byly 116 mil. Kč a výdaje 136 mil. 

Kč. Tyto částky byly rekordní.  
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Pan Málek seznámil s průběhem kontroly hospodaření města od Krajského úřadu. Kontrola proběhla 

20. listopadu 2023 jako dílčí přezkoumání a ve dnech 25. a 26. března 2024 jako konečné přezkoumání 

hospodaření města. Závěr kontroly je takový, že nebyly shledány chyby a nedostatky. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, starosta tedy vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 8/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0 

9) Závěrečný účet města za rok 2023 

Starosta seznámil zastupitele s návrhem závěrečného účtu města. Podrobně se účetní závěrkou a závěrečným 

účtem města za rok 2023 zabýval kontrolní výbor i finanční výbor. 

Starosta poděkoval všem zaměstnancům města za dobře odvedenou práci v roce 2023. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, starosta proto vyzval zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 9/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 - 0  

10) Fond rozvoje bydlení: Smlouva o úvěru z FRB 

Starosta předal slovo panu Liboru Málkovi, který seznámil přítomné se stavem finančních prostředků ve 

Fondu rozvoje bydlení města Ždírec nad Doubravou (FRB) k 31. 5. 2024. Aktuální úrok je nastaven na 4%, 

splatnost půjček je 4 roky. Půjčky nejsou určeny na novou výstavbu, ale spíše na rekonstrukce a rozvoj 

stávajících nemovitostí k bydlení. K úvěru se nevztahují žádné poplatky. 

Městský úřad obdržel jednu žádost o úvěr z FRB. Rada města navrhuje uvedený úvěr pro žadatele schválit. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 10/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 – 0 

11) Změna stanov Svazku obcí Podoubraví – Dodatek č. 3 

Starosta seznámil přítomné s návrhem na změnu stanov Svazku obcí Podoubraví. Změna stanov proběhne 

Dodatkem č. 3, a to zejména s ohledem na malý rozsah změn ve stanovách.  

Na konec čl. VII. se doplňuje nový odstavec č. 5 ve znění: 

„Postup změny stanov se řídí ust. § 50 odst. 3 zákona o obcích č. 128/2000 Sb. o obcích. Platí tedy, že o 

změně stanov rozhoduje valná hromada, jako orgán svazku složený ze zástupců všech obcí. Pro schválení 

změny stanov se vyžaduje dvoutřetinová většina všech hlasů členských obcí.“ 

Čl. X., odst. 3 stanov nově zní:  

„Představenstvo se schází dle potřeb, nejméně však 4x za rok. Představenstvo je usnášeníschopné, je-li 

přítomna nadpoloviční většina členů. Pro přijetí usnesení je třeba souhlasu většiny přítomných. Hlasovací 

právo členů představenstva je rovné.“ 

Ostatní ustanovení stanov zůstávají beze změny. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky,  starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 11/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 – 0  

12)  Příspěvek na činnost MAS Havlíčkův kraj, o.p.s. 

Starosta seznámil zastupitele s průběhem valné hromady MAS Havlíčkův kraj, na které byl navržen 

příspěvek obcí na činnost MAS ve výši 10 Kč za každého obyvatele. Uvedená částka je již v rozpočtu města. 

Město má stále své zástupce v orgánech mas Havlíčkův kraj. V letošním roce bude pořízena termokamera 

pro JPO II a elektromobil pro sociální služby s dotací  MAS Havlíčkův kraj. 

Po krátké diskusi starosta  vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 12/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 – 0 
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13) Smlouva o bezúplatném převodu vlastnického práva k 7/12 pozemku par.č. 101/90 v k.ú. Údavy 

Starosta seznámil zastupitele s podmínkami smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva 

k vlastnickému podílu 7/12 pozemku par.č. 101/90 v k.ú. Údavy. Česká republika – Úřad pro zastupování 

státu ve věcech majetkových převede uvedený pozemek na město Ždírec nad Doubravou. Ve smlouvě je 

zřízení věcného břemene ve prospěch převodce.   

V diskusi zazněl návrh na případný odkup podílů od ostatních majitelů. 

K bodu programu nebyly další připomínky a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 13/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 – 0  

14) Nákup části pozemku par. č. 590/3 v k.ú. Horní Studenec 

Starosta informoval zastupitele o přípravě projektové dokumentace na výstavbu  cyklostezky ze Ždírce n. D. 

do Sobíňova. Železniční přejezd pro cyklostezku připravuje Správa železnic spolu s rekonstrukcí stávajícího 

železničního přejezdu na silnici II/345.  Pro výstavbu cyklostezky potřebuje město koupit část pozemku par. 

č. 590/3 v k.ú. Horní Studenec. Nově vzniklý pozemek par. č. 590/7 o výměře 194 m2 je aktuálně oddělený 

geometrickým plánem a bude pro nákup možné připravit kupní smlouvu se stávajícími majitelkami.  

K bodu programu nebyly jiné návrhy a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 14/11/24.  

Přítomno hlasování: 14      Hlasování: 14 - 0 – 0  

V 19:45 hod opustil zasedání Ing. Tomáš Kasal. Na zasedání bylo přítomno 13 zastupitelů. 

15) LDO Přibyslav - Dohoda o zrušení služebnosti 

Starosta informoval zastupitele o věcném břemeni, které je zřízeno na pozemku parc.č. 297/2 v k.ú. Staré 

Ransko z původní kupní smlouvy z r. 1952.  Lesní družstvo obcí potřebuje uvedené věcné břemeno zrušit, 

aby mohlo provádět úpravy pozemků.  

K bodu programu nebyly připomínky a starosta vyzval zastupitele k hlasování - usnesení číslo 15/11/24.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 – 0  

16) Průběh a finanční zajištění investičních akcí v roce 2024 

V roce 2024 již probíhají tyto akce: kuchyň do klubovny SDH Nové Ransko, výstavba VO Ždírec n. D. – 

Nové Ransko (akce probíhá),  zateplení KD Horní Studenec (proběhla výměna oken, probíhá zateplení), VO 

Studenec (jsou postavené sloupy, na některých jsou svítidla),  chata u rybníka Kabát, vyčištění městeckého 

potoka ve Ždírci n. D.,  areál Tatran - zámková dlažba, kamerový systém, 

V plánu jsou ještě tyto akce: ulice V Údolí (probíhá soutěž – zhotovení di 30. 11. 2024), přechody u 

cyklostezky na Kohoutov a Benátky (probíhá soutěž – zhotovení di 30. 10. 2024), nákladní auto – odpady, 

areál Tatran sociální zázemí a šatny, demolice nemovitosti H. Studenec č.ev. 2, vyčištění potoka v Údavech, 

základní škola - výměna lina, nákup kompostérů, DPS Nad Řekou 560 – odvodnění, nátěry zázemí 

Kohoutov, nákup pozemků, výměna svítidel ve Studenci za úsporné zdroje. 

V plánu je příprava také těchto projektů a studií: chodník H. Studenec I. etapa,  ZTV N. Studenec pro 15 RD, 

VO v místních částech, rekonstrukce kina a bytů, cyklostezka Ždírec n. D. – Sobíňov, DPS Nad Řekou 560 -

fotovoltaika + vytápění, fotovoltaika na dalších budovách města, rekonstrukce ulice Spojovací, revitalizace 

zeleně - val Kohoutov a kruhový objezd,  vycházková cesta V Údolí II. část,  ZTV Benátky 2 RD, přechod 

pro chodce u kruhového objezdu, byty v budově na fotbalovém stadionu a VO stezky Ždírec n. D. - 

Kohoutov. 

Zastupitelé neměli připomínky a starosta je vyzval  k hlasování - usnesení číslo 16/11/24.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 – 0  

17) Poskytnutí odměny pro uvolněné členy zastupitelstva města 

Pan Pavlíček se ujal slova a informoval o návrhu radních na poskytnutí odměny pro uvolněné zastupitele za 

získávání finančních prostředků díky dotacím a za realizaci investic.  

K návrhu usnesení nebyly připomínky a starosta vyzval  přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 17/11/24.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 11 - 0 – 2 (zdrželi se Nikl a Němec)  
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18) Diskuze 

Starosta následně zahájil diskusi.  

Místostarosta informoval krátce o množství vytříděných obalových materiálů v roce 2023, za které město 

obdrželo částku 1 027 856 Kč od společnosti EKO-KOM. Množství směsného komunálního odpadu za 5 

měsíců roku 2024 je 183 t, což je srovnatelné množství, jako v roce 2023. 

Pan Robert Málek navrhl přijmout nesouhlasné usnesení k plánu MŽP zavést od r. 2026 zálohový systém na 

PET lahve a nápojové plechovky. Zastupitelé usnesení 18/11/2024 podpořili hlasováním. 

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 – 0  

Pan Pátek pozval všechny na oslavy výročí 130 let hasičů na Kohoutově dne 10. srpna 2024. Požádal také 

o zařazení do plánu investic rekonstrukci hřiště na Kohoutově. 

Pan Zvolánek požádal o dořešení zprovoznění diskuse na webu města.  

Pan Ondřej Málek poděkoval starostovi za účast na soutěžní akci mladých hasičů Plamen a za pomoc všem 

organizátorům této vydařené akce. Také připomenul nového zasloužilého hasiče. Tento titul získal pan 

Jaroslav Němec. 

Paní Lédlová poděkovala hasičům za pomoc při organizování Ždíreckého okruhu. 

Paní Turnhöferová podpořila spuštění diskuse na webu města a informovala o opravě cesty na Rovný. 

Paní Coufalová se dotázala na termín rekonstrukce klubovny na Benátkách a na sekání trávy na parcelách. 

Paní Moravcová se dotázala na další postup při prodeji stavebních parcel na Kohoutově. Městský úřad 

obdržel 24 žádostí a nyní je vyhodnotí komise. Se zájemci bude dále jednáno, aby mohly být na zasedání 

zastupitelstva města 5. 9. 2024 schváleny kupní smlouvy. 

19) Závěr 

Plánovaný termín 12. zasedání zastupitelstva je ve čtvrtek 5. září 2024, začátek v 18:00 hod. 

Starosta na závěr poděkoval přítomným členům zastupitelstva i hostům za účast a ve 21:10 hodin zasedání 

zastupitelstva města ukončil.  

 

 

 

    Václav Pátek, ověřovatel, v. r.      Ing. Robert Málek, ověřovatel, v. r.  

 

 

Ing. Bohumír Nikl, starosta, v. r.          


